
UDENRIGSMINISTERIET

Spørgsmål fra Erhvervs-, Vækst- og Eks-
portudvalget til handels- og investeringsmi-
nisteren af 12. juni 2012.
ERU alm.del – spørgsmål 237 stillet af 
medlem af udvalget Kim Andersen (V)

ERU alm. del spørgsmål 237: 

”Hvordan flugter regeringens afgiftsstigninger - eksempelvis m.h.t. sukker- og NOx-afgiften -
som jo rammer produktionsvirksomhederne i industrien hårdest, med regeringens erkendelse 
af, at det netop er i industrien, at der er størst mangel på udenlandske investeringer? Jf. ministe-
rens svar på ERU alm. del - spørgsmål nr. 179?”

Svar:
Regeringen er ikke af den opfattelse, ”at det netop er i industrien, der er størst mangel” på 
udenlandske investeringer. Der henvises i  svaret på ERU alm. del spm. 179 alene til, at et gab
mellem ind- og udgående investeringer kan konstateres i industrisektoren, hvor den danske 
beholdning af industriinvesteringer i udlandet i 2010 var 215 mia. kr. større end udlandets 
beholdning af industriinvesteringer i Danmark.

Udviklingen i industriinvesteringer dækker over, at danske industrivirksomheder 
internationaliserer sig og drager fordel af international arbejdsdeling og specialisering.
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